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Dansk Told & Skatteforbund                  
Gl. Kongevej 60, 10. 
1850 Frederiksberg C 
 
 

Hovedbestyrelsesreferat 
 

9. august 2023 
 
 
HB-referat nr. 7/2023 
 
Ordinært hovedbestyrelsesmøde mandag den 19. juni 2023, kl. 10.30 - 17.00, og tirsdag den 
20. juni 2023, kl. 9.00 - 12.30, på Hjerting Badehotel, Esbjerg.  
 
 
Dagsorden: 1.   Velkomst 
 2.   Godkendelse af referat 
 3.   Tillæg ´23 
 4.   Lønstrukturkomitéens rapport 
 5.   OK24 
 6.   Folkemødet 
 7.   Regnskab 2022 
 8.   Kongres ´23 
 9.   TAT-fusionen 
 10. Organisationsændring i Gældsstyrelsen 

11. Professionsbachelor i skat 
12. Ferieboligen i Løkken 
13. Personsager  
14. Nyt fra sekretariatet 

 15. Nyt fra kredse, TR-fora og udvalg 
 16. Økonomioversigt 
 17. Eventuelt 
    
 
Deltagere: Jørn Rise Forbundsformand 
 Allan Christensen Næstformand 
 Bjarne H. Madsen Chefkredsen 
 Jan Magnusson DTS Valggruppe I 
 Lene Höilund DTS Valggruppe II 
 Kim Andersen DTS Valggruppe III 
 Ulla Kær Andersen DTS Valggruppe IV 
 Charlotte Rosdahl Schou DTS Kreds I (Nord) 
 Anita Illum DTS Kreds II (Syd) 
 Henrik Møller DTS Kreds III (Øst) 
 Marianne Nielsen Seniorkredsen 
    
 Ole Pedersen Chefrådgiver, redaktør 

Merete Keller Berdiin Chefkonsulent, advokat 
 Anette Albrechtsen Chefkonsulent 
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 Nina Nyboe Chefkonsulent, vikar 
 Hans Holmer Specialkonsulent  
  
 
 
1.   Velkomst 

 
Jørn Rise bød velkommen til hovedbestyrelsesmødet. 
 
Jørn Rise ønskede tillykke til Anette Albrechtsen, som har søgt og fået en 
stilling som projektleder i Erhverv i Skattestyrelsen, og derved stopper i 
forbundets sekretariat med udgangen af august 2023. 
 
Hovedbestyrelsen tilsluttede sig lykønskningen men beklagede samtidig, 
at sekretariatet dermed mister en stor kapacitet på de faglige områder, 
som hun har dækket.  
 
Der informeres om Anette Albrechtsens beslutning i det kommende NYT 
fra DTS. 
 
Merete Keller Berdiin deltog kun i mødet den 19. juni 2023 
 
Under behandlingen af punkt 7, 12 og 16 deltog de interne revisorer Poul 
Tackmann og Lars Kryger Nielsen samt konsulenterne Tina Ahm Ran-
ders, Majbritt Pommer Jørgensen, Rikke Hovland Martens og Hanne Be-
ring Tilsted. 
 

 
2.   Godkendelse af referater 
 

Hovedbestyrelsen godkendte og underskrev referatet af det ordinære ho-
vedbestyrelsesmøde den 17. maj 2023 samt underskrev de tidligere god-
kendte referater af hovedbestyrelsesmødet den 11. april 2023. 
 
Hovedbestyrelsen bekræftede beslutninger ved skriftlig behandling 
om:  
 
 Dagsorden for kongressen i oktober 2023.  
 Forberedelse af udarbejdelse i stævning af Skattestyrelsen i en 

personsag om passende stilling.  
 

 
3.   Tillæg ´23 
  

Allan Christensen orienterede om, at personaleorganisationerne er blevet 
lovet et evalueringsmøde omkring tillægsforhandlingerne i 2023 med 
Administrations- og Servicestyrelsen, men at der endnu ikke er indkaldt 
til dette møde. 
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Forløbet af tillægsforhandlingerne har dog været drøftet på det seneste 
møde i Skatteforvaltningens Hovedsamarbejdsudvalg (HSU). Her blev 
det bl.a. fremført, at der flere steder har været ønsket et fremrykket og 
måske også kortere forhandlingsforløb. På den baggrund afholdes sætte-
mødet i Skatteforvaltningen for næste års tillægsforhandlinger allerede i 
slutningen af oktober 2023, og det er så planen, at sættemøderne i styrel-
serne – og måske også i fagområderne – afholdes før jul, så processen 
med tillægsforhandlingerne kan starte allerede i begyndelsen af året. 
 
Udgangspunktet er, at der fortsat skal være en fornuftig proces, hvor der 
er den nødvendige tid. Datagrundlaget skal også være i orden, og der skal 
være enighed om, hvilket datasæt, der skal danne udgangspunkt for for-
handlingerne. Dialogen om proces, tidsplan og datagrundlag fortsætter 
derfor mellem personaleorganisationerne og ledelsen. 
 
Der er også fortsat dialog med ledelsen omkring udviklingen af det it-
system, der er værktøjet i forbindelse med forhandlingerne. Der forventes 
dog ikke at være kapacitet til at udvikle alle de ønskede ændringer på én 
gang. 
 
Hovedbestyrelsen havde en bred drøftelse på baggrund af erfaringerne 
med årets tillægsforhandlinger.  
 
Her blev der bl.a. peget på, at der mangler sanktionsmuligheder, hvis le-
delsen i en styrelse ikke overholder det, der er aftalt ved det centrale sæt-
temøde for hele Skatteforvaltningen – f.eks. at der skal afsættes en buf-
fer, så der er plads til forhandlinger mellem ledelsen og personaleorgani-
sationerne. 
 
Hovedbestyrelsen drøftede også spørgsmålet om behovet for organisati-
onsopdelte puljer, da mange nyansættelser til én organisations område, 
kan betyde, at den pågældende organisation ud fra en lønsumsberegning 
får en uhensigtsmæssig stor andel af den samlede pulje. 
 
Samlet set er årets tillægsforhandlinger gået fornuftigt på forbundets om-
råde, og erfaringerne har vist, at det er en styrke, at der inden forhandlin-
gerne afholdes et møde med forbundets tillidsrepræsentanter, hvor der 
drøftes strategi for forhandlingerne. 
 
Flere af ansatte professionsbachelorer i skat har fået et tillæg ved tillægs-
forhandlingerne, og tillidsrepræsentanterne opfordres til hurtigt at melde 
ind til sekretariatet, hvis der er aftalt tillæg til professionsbachelorer i 
skat, så der kan skabes et overblik over omfanget. 
 

 
4.   Lønstrukturkomitéens rapport 
 

Jørn Rise orienterede om rapporten fra den Lønstrukturkomité, der var 
nedsat med baggrund i sygeplejekonflikten i 2021. Organisationerne 
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under FH har drøftet rapporten og der er enighed om, at fagbevægelsen er 
nødt til at stå sammen og bakke op bag rapporten. 
 
Hovedbestyrelsen havde en generel drøftelse af rapporten og de mulige 
konsekvenser omkring lønindplacering af grupperne på det offentlige 
område. 
 
Forbundets medlemsgruppe er ikke direkte nævnt i rapporten, og hoved-
bestyrelsen efterlyste i den forbindelse eventuelle beregninger, der måtte 
være lavet for Skatteministeriets område. Hvis ikke af Lønstrukturkomi-
téen så hos FH. 
 
Dansk Told & Skatteforbund forudser også fremtidige rekrutteringsud-
fordringer til stillinger i Skatteforvaltningen, hvilket kan understøtte et 
behov for en regulering af lønnen på forbundets medlemsområde. 
 
Hovedbestyrelsen besluttede, at forbundet fortsætter arbejdet på 
lønområdet med fokus på forbundets medlemsområde – herunder i 
forbindelse med fastlæggelsen af forbundets krav og strategi for de 
kommende aftale- og overenskomstforhandlinger. 

 
 
5.   OK24 
 

Hans Holmer introducerede debatten under punktet, som tog udgangs-
punkt i oplæg til krav på baggrund af hovedbestyrelsens behandling af 
temaer til aftale- og overenskomstforhandlingerne i 2024 på mødet i maj. 
 
Hovedbestyrelsen havde på baggrund af oplægget en bred og generel 
drøftelse af hvilke krav, der skal udvælges og prioriteres på forbundets 
område.  
 
På baggrund af debatten vil der inden mødet i august ske en beregning af 
prisen på de enkelte krav, der arbejdes videre med. 
 
Den endelige udvælgelse og prioritering af forbundets krav vil ske på ho-
vedbestyrelsesmødet i august 2023.  
  

 
6.   Folkemødet 
 

Jørn Rise orienterede om forbundets deltagelse på årets Folkemøde med 
særlig fokus på den debatevent, som forbundet var arrangør af. Debatten 
havde skatteminister Jeppe Bruus, S, skattepolitisk ordfører Trine Pertou 
Mach for EL, Jacob Bræstrup, skattepolitisk chef i DI, Maria Eun Elkjær, 
fagschef for skattepolitik hos FSR – danske revisorer og forbundsfor-
mand Jørn Rise i panelet og blev styret af næstformand Allan Christen-
sen. 
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Overskriften var ”Hvor skal vi hen, Skat”, og debatten fokuserede bl.a. 
på udvikling af fagligheden, regelforenkling på skatteområdet, styrelser-
nes opgaveløsning samt udviklingen af it-systemer. 
 
Debatten, som blev afviklet i FTFa´s telt, var meget velbesøgt og fik 
mange roser også af eksterne deltagere ved Folkemødet. 
 
Hovedbestyrelsen havde en bred drøftelse om årets Folkemøde og evalu-
erede forbundets deltagelse. Hovedbestyrelsen udtrykte tilfredshed med 
den afholdte debatevent og eksponeringen bl.a. på de sociale medier. 
 
 

7.   Regnskab 2022 
 

Jørn Rise orienterede om udkastet til forbundets årsregnskab for 2022, 
som er udarbejdet af Deloitte. 
 
Hovedbestyrelsen gennemgik og drøftede udkastet og havde enkelte be-
mærkninger, som nu vil indgå i det videre arbejde. 
 
Det endelige udkast til årsregnskab for 2022 vil blive behandlet på ho-
vedbestyrelsesmødet i august, hvor regnskabet skal godkendes af hoved-
bestyrelsen og indstilles til behandling og godkendelse på kongressen i 
oktober. 
 

  
8.   Kongressen ´23 
 

Jørn Rise orienterede om, at forbundet giver en gave til de delegerede i 
samarbejde med Interesseforeningen/TJM Forsikring. 
 
Ole Pedersen orienterede om, at der er tilsagn fra de personer, som ho-
vedbestyrelsen indstiller til valg som dirigent og mødesekretær på kon-
gressen.  
 
Indkaldelsen af de delegerede til kongressen sker inden udgangen af juni, 
hvor der også sendes invitationer ud til kongressens gæster. 
 
Hovedbestyrelsen gennemgik det foreløbige råudkast til budget for den 
kommende kongresperiode og drøftede de forskellige poster. 
 
Under drøftelserne blev der bl.a. peget på, at den nuværende vedtægts-
mæssige regulering af kontingentet hver år den 1. juni kan erstattes af en 
bemyndigelse til hovedbestyrelsen, så reguleringen alene gennemføres, 
hvis hovedbestyrelsen vurderer, at der er behov for den i det konkrete år. 
 
I forbindelse med valgenhedernes rådighedsbeløb blev det foreslået, at 
det differentieres – f.eks. således, at valgenheder med op til 50 medlem-
mer får et årligt rådighedsbeløb på 300 kr. fremfor 180 kr. i dag. Beløbet 
kan så reduceres for valgenheder med over 50 medlemmer. 
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Jørn Rise orienterede om, at der er opbakning i Nordisk Toldtjeneste-
mands Organisation til, at de nordiske toldorganisationer igen melder sig 
ind i det europæiske samarbejde mellem organisationer på told- og skat-
teområdet UFE. Hovedbestyrelsen tilsluttede sig derfor, at det kan indgå i 
budgettet. 
 
På baggrund af debatten om budgetudkastet udarbejdes der nu et endeligt 
budgetforslag for kongresperioden 2024-26, som behandles på hovedbe-
styrelsesmødet i august med henblik på fremsættelse til behandling på 
kongressen til oktober. 
 
Hovedbestyrelsen besluttede ved underskrift af kandidatlister at ind-
stiller genvalg af forbundsformand Jørn Rise og næstformand Allan 
Christensen på kongressen. 

 
 
9.   TAT-fusionen 
 

Jørn Rise henviste til det udarbejdede fusionsoplæg, som er godkendt af 
den fusionsgruppe, der er nedsat med repræsentanter fra Dansk Told & 
Skatteforbund og TAT. 
 
Hovedbestyrelsen drøftede fusionsoplægget, som beskriver grundlaget 
for en fusion og som nu kan være udgangspunktet for debatten i kredse 
og valgenheder. 
 
På kongressen i oktober vil der blive fremsat forslag til justering af for-
bundets vedtægter, som muliggør en fusion med TAT. Den endelige fu-
sion vil efterfølgende skulle vedtages på en ekstraordinær kongres den 
15. november, hvor der også er delegerede fra TAT. 
 
Hovedbestyrelsen besluttede at godkende fusionsoplægget til en fu-
sion mellem TAT og DTS og at det nu kan danne grundlag for debat 
om fusionen blandt forbundets medlemmer. 
 

 
10. Organisationsændringer i Gældsstyrelsen 
 

Merete Keller Berdiin orienterede om en organisationsændring i Gælds-
styrelsen, hvor der efter forbundets opfattelse ikke er sket en tilstrækkelig 
og rettidig orientering og involvering af personaleorganisationerne i sty-
relsens samarbejdsudvalg (SU), inden ledelsen traf beslutning om æn-
dringen.  
 
Forbundet mener ikke, at orienteringen opfylder § 3 i samarbejdsaftalen, 
og der kan derfor være tale om et muligt brud på overenskomsten. 
 
Hovedbestyrelsen drøftede på baggrund af denne sag flere eksempler på 
organisatoriske ændringer i Skatteforvaltningens styrelser, hvor 



Dansk Told & Skatteforbund Hovedbestyrelsesreferat nr. 7/2023  Side 7 

personaleorganisationerne ikke i tilstrækkeligt omfang har været inddra-
get i den forberedelse fase i overensstemmelse med reglerne i samar-
bejdscirkulæret på statens område. 
 
Hovedbestyrelsen besluttede, at forholdene skal drøftes yderligere 
med de relevante styrelsesdirektører og de øvrige personaleorganisa-
tioner, inden der tages stilling til, om sagerne skal bringes videre til 
centralorganisationen som brud på overenskomsten eller bringes op i 
Skatteforvaltningens hovedsamarbejdsudvalg (HSU). 
 
 

11. Professionsbachelor i skat 
 

Anette Albrechtsen orienterede om status på arbejdet med at øge kend-
skabet til uddannelsen professionsbachelor i skat bl.a. på de sociale me-
dier med henblik på at få flere til at søge ind på uddannelsen. 
 
Der har kun været en begrænset interesse for uddannelsen ved ansøg-
ningsgrunden for kvote 2, og arbejdet intensiveres derfor op mod ansøg-
ningsfristen for kvote 1 i begyndelsen af juli. 
 
Alle medlemmer må meget gerne like og dele disse opslag på facebook, 
Instagram og LinkedIn, så budskaberne bliver bred ud til en større kreds. 
 
Hovedbestyrelsen havde en bred drøftelse af initiativerne til øget kend-
skab til professionsbachelor i skat som grundlag for øget interesse i at 
søge optagelse på uddannelsen. 
 
Hovedbestyrelsen besluttede, at forbundet fortsætter arbejdet med 
at øge kendskabet til professionsbachelor i skat med henblik på at 
styrke optaget på uddannelsen. 
 
 

12. Ferieboligen i Løkken 
 

Jørn Rise orienterede om status på arbejdet med projektet for nye feriebo-
liger i Løkken – herunder om den estimerede pris for opførelsen af tre 
nye ferieboliger i to bygninger til erstatning af den nuværende bygning. 
 
Det vurderes, at forbundet ikke kan finansiere projektet alene, og at det 
derfor kan blive nødvendigt med en hel eller delvis overdragelse af pro-
jektet til Interesseforeningens Afdeling 7, som råder over de nødvendige 
midler. 
 
Der er fortsat en række detaljer, der skal afklares, inden der er grundlag 
for en beslutning i hovedbestyrelsen omkring projektet, men hovedbesty-
relsen havde en generel drøftelse af det projekt, som arkitekterne har ud-
arbejdet, og udtrykte anerkendelse af det. 
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Umiddelbart var hovedbestyrelsen mest for en løsning, hvor projektet 
kan realiseres i samarbejde med Interesseforeningens Afdeling 7 – alter-
nativt af Afdeling 7 alene. 
 
 

13. Personsager 
 

Merete Keller Berdiin orienterede om, at den personsag, hvor der tidli-
gere var besluttet i hovedbestyrelsen, at der kunne ske stævning af Skat-
testyrelsen, nu er løst uden stævning. 
 
Merete Keller Berdiin gav en generel orientering om, at Administrations- 
og Servicestyrelsen synes at have øget brugen af advarsler i personalesa-
ger, hvilket tillidsrepræsentanterne skal være opmærksomme på. 
 
Jørn Rise orienterede om nogle konkrete personsager. Der refereres ikke 
vedrørende disse. 
 
 

14. Nyt fra sekretariatet 
 

Jørn Rise orienterede bl.a. om følgende emner: 
 

 Sekretariatet skifter it-leverandør pr. 1. august 2023.  
 Kommende møde i kontaktudvalget mellem departementschefen 

og personaleorganisationerne. 
 Møde i CO10´s bestyrelse den 24. maj 2023.  
 Ekstraordinær kongres i FH den 7. september 2023 med valg af 

formand. 
 

Anette Albrechtsen orienterede om, at information i tilknytning til ar-
bejdstidsaftalen var forsvundet fra serviceportalen, men informationen er 
nu lagt på igen med en note om, at den følger med aftalen og derfor ikke 
må slettes. 
 
Hans Holmer orienterede om de planlagte +58-møder rundt omkring i 
landet i efteråret i samarbejde med PFA. 
 
 

15. Nyt fra kredse, TR-fora og udvalg 
 

Forud for mødet var der indsendt skriftlige bidrag, som dannede ud-
gangspunkt for debat eller uddybning på mødet. 
 
Henrik Møller, Kreds III (Øst), orienterede bl.a. om følgende emner: 
 

 Videresendelse af mails fra tillidsrepræsentanterne til informati-
ons i hele tillidsrepræsentantkredsen bør ske hurtigt, da informati-
onen ellers kan miste relevans. 
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Lene Höilund, Valggruppe II, orienterede bl.a. om, følgende emner fra 
Gældsstyrelsen: 
 

 Reorganisering af styrelsen. 
 Afgørelse med dom i sag om trusler mod medlem. 
 Tillægsprocessen i 2023. 

 
Og fra Vurderingsstyrelsen blev der bl.a. orienteret om følgende emner: 
 

 Anvendelse af flexible seating i Roskilde. 
 Ny enhed til klagesagsbehandling i Roskilde. 
 Tillægsprocessen i 2023. 
 Aftaler om seniorordninger. 
 Trivsel, sygefravær og personaleomsætning. 

 
Kim Andersen, Valggruppe III, orienterede bl.a. om følgende emner fra 
Toldstyrelsen: 
 

 Tolddagen. 
 Processtruktur. 
 Toldstyrelsens strategi, ny mødestruktur i SU og økonomi. 
 Rekrutteringsstatistik. 
 Trivselsmålinger – der er igen bedt om materialet på enhedsni-

veau. 
 Uniformsudvalget. 
 Status på EUTK. 
 Nyt underdirektørområde – og kommende organisatoriske æn-

dringer i styrelsen.  
 
Der var ingen aktuel orientering fra Motorstyrelsen. 

 
Ulla Kær Andersen, Valggruppe IV, orienterede bl.a. om følgende em-
ner: 
 

 Styrelsesdøgn i Skatteankestyrelsen. 
 Tillægsforhandlinger, registreringer i Tire/Lisy samt problemer 

med indretning og støj i Spillemyndigheden. 
 Flexible seating og ny sourcing strategi i Udviklings- og Forenk-

lingsstyrelsen. 
 Tillægsproces og lang behandlingstid for seniorordninger i Admi-

nistrations- og Servicestyrelsen. 
 
 
 

 
16. Økonomioversigt 
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Jørn Rise gennemgik regnskabsoversigten pr. 31. maj 2023, som udviser 
et underskud på 1.090.138 kr. mod et budgetteret underskud på 390.485 
kr. Afvigelserne skyldes primært periodiseringer. 
 
Forbundet har været tilknyttet socialrådgiverordningen og arbejdsskade-
ordningen hos FH, men har ikke anvendt de to ordninger så meget de se-
neste par år, da hovedparten af sagerne varetages af Merete Keller Ber-
diin i sekretariatet.  
 
Ordningerne er nu opsagt af FH på de nuværende vilkår, og fremover vil 
prisen blive væsentlig højere. 
 
Hovedbestyrelsen besluttede på den baggrund, at forbundet udtræ-
der af de to ordninger, og fremover alene køber bistand hos FH efter 
behov i konkrete sager primært på arbejdsskadeområdet. 
 
 

17. Eventuelt 
 

Der var intet under punktet.  
 
 
 
 Jørn Rise  Ole Pedersen 
 
 

 
Godkendt på hovedbestyrelsesmødet den 14. august 2023 
 
 

 
 
Jørn Rise Allan Christensen 

 
 
 
 

Jan Magnusson Lene Höilund 
 
 
 
 

Ulla Kær Andersen Charlotte Rosdahl Schou 
 
 
 
 

Anita Illum Henrik Møller 
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Kim Andersen Bjarne H. Madsen 
 

  
  
  
Marianne Nielsen 
 

 
 

 


